
 

 
 
ACTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA PER LES POLÍTIQUES DE GESTIÓ 
DE LA SEGURETAT I CIVISME 
 
 
Núm. de la sessió: 10/2022 
Data: 9 de novembre de 2022 
Hora: de 9 a 9:51 h  
 
 
Aquesta sessió es fa mitjançant sistemes electrònics (TEAMS) de conformitat 
amb l’habilitació que efectua l’article 46.3 de la llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora 
de les bases de règim local, en la redacció donada per la D.F. segona del Reial 
Decret Llei 11/2020, de 31 de març. També en concordança a les previsions de 
la Disposició Addicional Tercera del Decret Llei 7/2020, del 17 de març, de 
mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus 
sanitaris, de transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica. 
Tal com preveuen aquestes normes i l’acord del Ple de la Corporació de data 31 
de març del 2020, es garanteix la identitat dels membres, el contingut dels acords 
adoptats, així com la interactivitat i intercomunicació entre ells en temps real i la 
disponibilitat dels mitjans durant la sessió. 
 
 
Assistents: 
 
 
- Il·lm. Sr. Miquel Pueyo París – President de la Comissió i Alcalde de la ciutat 
- Sr. Ignasi Amor Bergé – Vocal ERC (en substitució de la Sra. J. Freixanet) 
- Sr. Joan Ramon Castro Huguet – Vocal JxCAT 
- Sra. Cristina Morón Molina – Vocal PSC 
- Sr. Fèlix Larrosa Piqué  - Vocal PSC 
- Sra. Elena Ferre Toldrà – Vocal Comú  
- Sr. Xavier Palau Altarriba – Vocal PP 
- Sra. Maria Burrel Badia – Vocal Cs 
- Sr. José María Córdoba Alós – Regidor no adscrit  
- Sra. Ángeles E. Ribes Duarte – Regidora no adscrita 
- Sr. Sergio González Arroyo – Regidor no adscrit  
- Sr. Josep Ramon Ibarz Almenara - Intendent Cap de la Guàrdia Urbana 
- Sr. Antoni Baró Nogueró, President de la FAVLL 
- Sra. Montse Moreno Gené – Secretària de la Comissió   
 
Excusen la seva assistència: la Sra. Jordina Freixanet Pardo, vocal d’ERC, i el Sr. 
David Melé Garcés, vocal  de JxCAT. 
 



 

 
Ordre del Dia 

 
   
 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta i de l’annex d’intervencions de la sessió 
anterior. 
 

2. Informació sobre els expedients següents: 
 

a. Expedient d'aprovació del reglament municipal regulador de l'ús 
d’aeronaus pilotades per control remot (DRONS) per part de la 
Guàrdia Urbana. 

 
b. Expedient de modificació parcial de l'Ordenança municipal de 

convivència i civisme. 
 
 

3. Informacions de la Regidoria: 
 

a. Informació sobre les principals actuacions de la Guàrdia Urbana 
des de comissió anterior.  
 

b. Informació sobre el desenvolupament del Pla de Millora de l’Espai 
Públic. 

 
c. Informació sobre el desenvolupament del Pla Estratègic de 

Convivència i Civisme de la Ciutat de Lleida. 
 

d. Altres informacions. 
 

 
4. Precs i preguntes. 

 
 
 
 
1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta i de l’annex d’intervencions de la sessió 
anterior. 
 

Als membres de la Comissió se’ls ha tramés l’esborrany de l’Acta i de l’Annex 
d’Intervencions de la sessió anterior, que es donen per llegits i s’aproven per 
unanimitat. 

 

 

 

2. Informació sobre els expedients següents: 

 



 

a) Expedient d'aprovació del Reglament municipal regulador de l'ús d’aeronaus 
pilotades per control remot (DRONS) per part de la Guàrdia Urbana. 

 

El President informa els assistents que, un cop finalitzat el procediment per a 
l’adquisició de dos DRONS, s’ha iniciat l’expedient administratiu per elaborar el 
preceptiu reglament municipal regulador de l’ús dels DRONS per part de la 
Guàrdia Urbana. A tal efecte, el 24 d’octubre ja va signar la resolució d’inici de 
l’expedient i constitució de la comissió d’estudi que haurà de redactar 
l’avantprojecte d’aquest reglament. Aquesta comissió d’estudi està presidida per 
l’Intendent Cap de la Guàrdia Urbana, el Sr. Josep Ramon Ibars, i compta amb 
l’Assessor d’Alcaldia Juanjo Falcó com a secretari, l’Inspector Josep Mallada, el 
Sergent Albert Molina, el Caporal Lluís Abad i el llicenciat en dret adscrit a la 
Secretaria General Eduard Valentín Pavel.  

En aquest sentit, el President explica que el passat 7 de novembre es va iniciar 
la fase de consulta prèvia a la ciutadania. Les aportacions es poden presentar a 
la Plataforma Decidim fins al 22 de novembre. Un cop tancada la consulta, la 
comissió d’estudi elaborarà l’Avantprojecte del Reglament prenent en 
consideració les aportacions que s’hagin rebut.  

A partir d’aquí, els tràmits que segueixen són els següents: L’aprovació inicial del 
reglament per part del Ple municipal previ informe preceptiu i dictamen d’aquesta 
comissió, amb la previsió que aquest tema es porti al Ple municipal de desembre; 
després cal obrir un tràmit d’informació i audiència pública i l’objectiu és fer 
l’aprovació definitiva al Ple municipal de febrer, previ informe i dictamen 
d’aquesta comissió. Tot seguit el Reglament es publicarà als diaris oficials. 

 

b) Expedient de modificació parcial de l'Ordenança municipal de convivència i 
civisme. 
 

En relació  a aquest expedient, el President informa que el 24 d’octubre va signar 
la resolució d’inici d’aquest expedient i de constitució de la comissió d’estudi per 
a la redacció de l’avantprojecte de la modificació parcial de l’Ordenança 
municipal de convivència i civisme. Els membres d’aquesta comissió d’estudi són 
les persones que integren la Comissió de Convivència i Civisme del Consell de 
Ciutat. El president d’aquesta comissió d’estudi és l’Assessor d’Alcaldia Juanjo 
Falcó i el seu secretari el Sr. Jordi Domingo. La previsió és fer l’aprovació inicial 
d’aquesta modificació al Ple de febrer de 2023 i l’aprovació definitiva al Ple 
municipal de l’abril de 2023.  

El President recorda que aquesta modificació va en la línia d’introduir mesures 
complementàries o alternatives a les sancions econòmiques per infraccions 
administratives.  

3.-  Informacions de la Regidoria: 

 

a) Informació sobre les principals actuacions de la Guàrdia Urbana des de 
l’anterior comissió. 



 

L’Intendent Cap de la Guàrdia Urbana informa sobre les actuacions més 
destacades que ha dut a terme el citat cos policial des del gener fins a l’octubre 
del 2022, en comparativa amb el 2021 . Les dades estadístiques es poden 
consultar al document pujat al Shared de la Comissió. 

 
b) Informació sobre el desenvolupament del Pla de Millora de l’Espai Públic. 
 
El President explica que tal com es va anunciar en la passada comissió 
informativa, ja s’ha realitzat el retiment de comptes del segon trimestre del Pla 
de millora de l’espai públic, corresponent als mesos de juliol a setembre. Informa 
que durant la setmana anterior s’ha lliurat als 150 membres dels grups impulsors 
de zona el resum de les dades d’execució d’aquest Pla per a la ciutat de Lleida i 
també per a cadascuna de les 15 zones respectives. Els fa saber que aquests 
documents s’han pujat al Shared de la comissió per a la seva consulta. 
 
A continuació, el President destaca les següents dades relatives al Pla de millora 
de l’espai públic: pel que fa a punts de millora o incidències, s’ha passat de 583 
a finals del primer trimestre a 670 a finals del segon trimestre del Pla. Aquest 
increment de 87 nous punts de millora mostra que aquest és un Pla viu, revisat 
diàriament i que preveu noves mesures d’actuació. 
 
Així mateix i, pel que fa als espais d’actuació, com voreres, illes de contenidors 
o zones enjardinades, s’ha passat de 418 punts on s’ha fet alguna actuació a 
496 espais on s’ha actuat. Per tant, són 78 nous espais incorporats, la majoria 
voreres, amb 196 intervencions, seguit pels solars privats (85), illes de 
contenidors (65) i solars públics (54).  
 
Quant a les mesures que s’apliquen per solucionar les deficiències detectades, 
ha hagut un increment de 121 noves mesures al llarg d’aquest segon trimestre 
d’aplicació del Pla, s’ha passat de 593 mesures a 714.  
 
El President també informa als membres de la comissió que s’està preparant un 
reforç de l’actuació de la Guàrdia Urbana fins a finals d’aquest any per agents 
sense uniforme, atès que poden realitzar actuacions més efectives i 
imprevisibles, amb l’objectiu de detectar i sancionar conductes incíviques 
relacionades amb la neteja a la ciutat, com l’abandonament de bosses de brossa 
fora dels contenidors o altres residus o voluminosos a la via pública. 
 
Aquest reforç suposarà incrementar de forma notòria la seixantena d’expedients 
sancionadors que hi ha en marxa en aquests moments per infraccions a 
l’ordenança municipal de neteja viària. El president remarca que s’està actuant 
amb molta contundència en aquest àmbit per evitar la deixadesa d’alguns 
ciutadans. 
c) Informació sobre el desenvolupament del Pla estratègic de convivència i 
civisme de la ciutat de Lleida. 
 
El President informa que  després de presentar aquest Pla a la Comissió de 
Convivència i Civisme del Consell de Ciutat, es va obrir un termini per tal que els 
seus membres poguessin fer-hi aportacions. Fins el moment no s’han fet 
aportacions escrites, per la qual cosa, s’han tingut en compte les aportacions 
orals que es van fer el dia de la reunió de la comissió, el 23 de setembre.  



 

Així mateix, comunica que s’ha completat la proposta de les fitxes de totes les 
actuacions previstes al Pla estratègic de convivència i civisme i en aquests 
moments s’està revisant. També fa saber que l’aprovació del Pla no es farà per 
acord de Ple com havia comentat en anteriors comissions, sinó per acord 
d’Alcaldia, com correspon als plans estratègics municipals segons distribució de 
competències entre l’Alcalde i el Ple, i d’acord amb l’informe del Vicesecretari de 
l’Ajuntament. Prèviament, es passarà per aquesta comissió informativa i la 
proposta s’enviarà a tots els membres per a la seva revisió. Es preveu fer 
l’aprovació abans d’acabar l’any. 

 

d) Altres informacions. 

En aquest punt, el President fa saber als membres de la comissió que es posarà 
a disposició de la Guàrdia Urbana tres noves bicicletes elèctriques de les sis que 
estan previstes i informa que les tres que falten arribaran en els propers dies. 

 

3.- Precs i preguntes: 
 
En aquest punt es responen les preguntes que es formulen per part dels 
membres de la comissió. 
 
El president es compromet a donar resposta per escrit a les preguntes que no 
s’han contestat oralment. 
 
Els membres de la Comissió Informativa poden consultar les intervencions 
realitzades al llarg de la sessió en l’enregistrament pujat a la sessió corresponent 
en la plataforma d’Audio Vídeo Actes a través del  següent enllaç: 
 
https://actes.paeria.cat/admin 
 
Aquest enregistrament, que no és públic, compleix amb els requisits d’autenticitat 
i integritat de l’article 18.1 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del 
Sector Públic. 
 
El President aixeca la sessió, de la qual, com a Secretària, estenc aquesta Acta. 
 
La Secretària,                                                                  Vist i Plau 
                                                                                        El President,  


